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Zápis z 1. zasedání Řídícího výboru MAP II 
 

Projektu Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko východ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009111 

 
 

Místo a čas konání: MěÚ v Hlučíně, 14. 6. 2018, zahájení 13:45 hodin 
 
Seznam účastníků: vizte prezenční listinu 
 
Hana Paverová, projektová manažerka MAP II, na začátku přivítala všechny přítomné 

a poděkovala za hojnou účast, současně úvodem doplnila, že nepřítomní členové Řídícího 

výboru (ŘV) byli z dnešního jednání řádně omluveni. Dále bylo v úvodní části konstatováno, 

že pro příští konání ŘV bude potřeba zajistit větší prostor s ohledem na početnost Řídícího 

výboru a omezenou kapacitu zasedací místnosti. U této příležitosti bylo zmíněno, že se ŘV 

schází alespoň 2x ročně s tím, že se další zasedání uskuteční s největší pravděpodobností 

v polovině prosince letošního roku. Následně byla stručně představena obsahová náplň 

projektu MAP II s přihlédnutím k podobnostem, potažmo odlišnostem oproti předchozímu 

projektu MAP I. Bylo uvedeno, že v rámci projektu MAP II bude uskutečněna alespoň jedna 

aktivita zaměřená na podporu znalostních kapacit Řídícího výboru, a to ve formě 

minikonference, workshopu či semináře s následnou diskuzí. Předpokládaný termín konání 

bude se členy ŘV dohodnut na příštím zasedání. 

Rovněž bylo zmíněno, že projekt MAP II nabídne, stejně jako předchozí projekt MAP I, řadu 

možností a platforem pro společná setká(vá)ní, předávání a výměnu zkušeností a informací, 

zároveň budou zopakovány úspěšné – co do počtu zúčastněných i kladných ohlasů – výjezdní 

konference určené primárně ředitelům a zřizovatelům škol na Hlučínsku, přičemž první by se 

mohla uskutečnit na jaře příštího roku. Po úvodní stručné pasáži následovalo připomenutí 

bodů programu 1. zasedání Řídícího výboru MAP II a bylo přistoupeno k samotnému plnění 

těchto bodů. Prvním projednávaným bodem bylo schválení návrhu Jednacího řádu a Statutu 

Řídícího výboru MAP II pro Hlučínsko východ. Bylo připomenuto, že tyto dokumenty obdrželi 

všichni členové ŘV via e-mail spolu s pobídkou k možnému zaslání připomínek k oběma 

navrženým dokumentům. H. Paverová  v této souvislosti doplnila, že realizační tým MAP 

neobdržel žádný pozměňující návrh stran členů ŘV. Nastínila provedené změny a doplnění 

některých pasáží v obou dokumentech oproti původnímu znění Statutu a Jednacího řádu 

MAP I a otázala se přítomných, zda mají k oběma dokumentům jakékoli připomínky. Žádná 

připomínka nebyla vznesena, bylo tedy přistoupeno ke schválení jednotlivých dokumentů. 

Statut i Jednací řád ŘV MAP II byly jednohlasně schváleny všemi přítomnými členy ŘV, nikdo 

se hlasování nezdržel. 
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K dalšímu bodu patřilo projednání a schválení organizační struktury MAP II. Přítomní byli 

v tomto ohledu informováni o roli realizačního týmu, samotného řídícího výboru a 

pracovních skupin (PS), které byly blíže představeny. Odkazováno bylo na společné 

informativní setkání s řediteli uskutečněné v dubnu letošního roku, na osobní schůzky a 

konzultace i informativní leták, jenž obdržely všechny školy v mikroregionu. H. Paverová 

zmínila, že je v současném projektu MAP II členství v jednotlivých pracovních skupinách 

honorováno, naopak členství v ŘV honorováno není, neboť je pojímáno jako čestná funkce. 

Připomněla, že kromě 4 povinných PS, které musí být v rámci MAP II zřízeny, je možné 

přistoupit ke zřízení dalších (nepovinných) pracovních skupin. K dalším PS, které byly 

uvedeny v žádosti o podporu a které vychází z reálných potřeb, z odvedené a nastavené 

práce daných PS a z konzultací s řediteli škol, patří PS pro předškolní vzdělávání a PS pro 

udržení a rozvoj regionální identity. Zároveň byl představen výčet všech povinných a 

doporučených, potažmo volitelných témat, která mohou být v rámci MAP II řešena. Bylo 

připomenuto, že se mnohé z nich reflektují v navržených pracovních skupinách, v případě 

některých se jedná dokonce o témata průřezová a nemusí tak být ustavovány další PS 

speciálně k daným tématům. 

Přehled jednotlivých PS, které budou v rámci projektu MAP II pro Hlučínsko východ fungovat, 

je tedy následující: 

Povinné PS: 

- PS pro financování 

- PS k podpoře čtenářské gramotnosti a k rozvoji potenciálu každého žáka 

- PS k podpoře matematické gramotnosti a k rozvoji potenciálu každého žáka 

- PS pro rovné příležitosti 

Další PS: 

- PS pro předškolní vzdělávání a péči 

- PS pro udržení a rozvoj regionální identity 

V souvislosti s aktuálně projednávaným bodem byla podána informace o společném setkání 

v Bolaticích, které se uskutečnilo o den dříve a kterého se účastnili i někteří členové ŘV, 

starostové (zřizovatelé), ředitelé, zástupci spolků, rodičů, zástupci ORP, odboru sociálních 

věcí apod. Součástí společného setkání byl úvodní workshop, jenž je – v souladu s Metodikou 

rovných příležitostí ve vzdělávání pro prioritní osu 3 OP VVV – povinnou aktivitou 

předcházející sestavení pracovní skupiny pro rovné příležitosti. Přítomným členům ŘV byla 

nabídnuta možnost vyjádření se k navržené organizační struktuře. Tuto možnost nikdo 
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nevyužil, proto došlo k samotnému schvalování – navržená organizační struktura byla 

jednohlasně přijata všemi přítomnými členy ŘV, nikdo nebyl proti ani se nezdržel. 

Předposledním bodem programu, který zahrnoval i proces schvalování, byla volba předsedy 

Řídícího výboru MAP II. Nejprve byla zmíněna stručná charakteristika postu předsedy 

a nastíněny povinnosti, které se s funkcí pojí. Přítomným bylo připomenuto, že post 

předsedy vykonával v rámci projektu MAP I ředitel ZŠ Hlučín – Rovniny, pan Miroslav 

Všetečka, jenž je současně jediným navrženým kandidátem na post předsedy ŘV MAP II. 

V následné otevřené diskuzi nedošlo k navržení protikandidáta, proto bylo přistoupeno 

k hlasování. Předsedou ŘV MAP II pro Hlučínsko východ se tak stal opět p. ředitel ZŠ Hlučín-

Rovniny, který následně poděkoval členům ŘV za projevenou důvěru. 

Posledním bodem zahrnujícím proces schvalování bylo projednání aktualizovaného 

Strategického rámce MAP (SR MAP) pro Hlučínsko východ. H. Paverová v úvodu 

projednávaného bodu zmínila, že nedošlo k žádné změně v kmenového dokumentu 

z hlediska věcné stránky, došlo pouze k aktualizaci příloh SR MAP, resp. jednotlivých 

investičních, případně neinvestičních záměrů mateřských a základních škol a dalších 

organizací a subjektů na řešeném území. Rovněž bylo v této souvislosti připomenuto, že se 

zasedání ŘV realizuje v měsíci červnu s ohledem na termíny vyhlášených výzev ITI Ostravské 

aglomerace a nutný prokazatelný soulad s MAP. Ani v tomto bodě nebyly vzneseny 

připomínky a aktualizovaná verze SR MAP byla jednohlasně schválena všemi přítomnými 

členy. 

Dalším bodem jednání bylo představení tzv. aktivit spolupráce (projektů), které mají být 

v rámci Implementace MAP realizovány. Tyto byly vybrány na základě společného 

(pro)jednání s řediteli škol a především na základě výsledků online dotazníkového šetření, do 

kterého se zapojila většina škol v území. Současně bylo v tomto bodě doplněno, že 

dokument obdrží všichni členové ŘV via e-mail spolu se zápisem z dnešního jednání. 

Připojena byla poznámka, že byla v žádosti o podporu podtržena pasáž o možnosti vyhrazení 

změn v rozsahu aktivit či změn týkajících se samotných aktivit co do jejich počtu či 

obsahového zaměření. Přece jen se jedná o plánování na údobí dalších 3 let a preference, 

zájem a požadavky ze strany zapojených aktérů se mohou v průběhu realizace (z)měnit.  

Následně tedy došlo k představení jednotlivých aktivit/projektů ze strany H. Paverové 

s upozorněním, že se jedná o stručnou prezentaci a k detailnějšímu prostudování bude 

prostor po avizovaném zaslání dokumentu všem členům. Rovněž byla v úvodní části daného 

bodu vysvětlena, resp. připomenuta podstata implementace MAP. Aktuálně, jak Hana 

Paverová připomněla, probíhá přípravná fáze kreslířské soutěže „Namaluj svůj svět“, jež 

bude vyhodnocena na slavnostní vernisáži dne 1. září v Kulturním domě (KD) v Hlučíně, 

přičemž bude možné zhlédnout umělecké výtvory dětí v KD po celý měsíc září. Nejlepší díla 
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budou oceněna a nejen ta oceněná budou použita pro výrobu stolního kalendáře pro rok 

2019. Všechny informace k soutěži (leták, pravidla) obdržely MŠ, ZŠ a ZUŠ prostřednictvím e-

mailové komunikace.  

Kompletní výčet aktivit spolupráce / projektů v rámci fáze implementace MAP je následující: 

1) Poslouchám, rozumím, poznávám, učím se číst 

2) Logopedická prevence v MŠ – „Nepřelom si jazýček - ukážeme ti řadu cestiček“ 

3) „Malý řemeslník“ 

4) „Malý badatel“ 

5) Metodické dny pro učitele českého jazyka  

6) Metodické dny pro učitele matematiky 

7) Dvoudenní intenzivní jazykové kurzy pro učitele s rodilým mluvčím – „Šprechtíme  

na Hlučínsku“ 

8) Soutěže v deskových hrách podporující matematickou gramotnost žáků 

9) Metodické dny pro oblast inkluzivního vzdělávání – MŠ 

10) Metodické dny pro oblast inkluzivního vzdělávání – ZŠ 

11) Programy prevence na školách 

12) Návštěva vědeckých center a parků za účelem rozvoje potenciálu každého žáka a 

podpory žáků ohrožených školním neúspěchem 

13) Život má mnoho podob 

14) Škola otevřená spolupráci s místní komunitou, spolky a firmami - podpora 

vzdělávání a výchovy formou praktických ukázek 

15) Polytechnické činnosti pro žáky prvního stupně ZŠ 

16) Exkurze do místních firem 

17) Metodické dny na podporu regionálního školství 

18) Kreslířská soutěž „Namaluj svůj svět“ 

19) Vlastivěda Hlučínska 

20) „Vlastivědný kufřík“ 

 

H. Paverová v průběhu prezentace aktivit požádala pana Lukáše Volného, jenž 12 let zastával 

post ředitele Charity Hlučín a je současně členem Komise sociální v Hlučíně, o přiblížení dvou 
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konkrétních aktivit, a to „Malý řemeslník“ a „Život má mnoho podob“. Obě s ohledem na 

skutečnost, že k těmto zajišťoval průvodní informace a je v užším kontaktu s danými lektory. 

Současně pan Volný nabídl možnost zaslání dalších rozšiřujících informací via e-mail 

v případě projeveného zájmu. Přiblížení aktivit „Vlastivěda Hlučínska“ a „Vlastivědný kufřík“ 

se ujali pan Radim Lokoč a pan Jiří Neminář z Muzea Hlučínska, kteří podotkli, že se v případě 

vlastivědy jedná o dlouho uvažovaný koncept, rovněž projednaný se členy PS pro udržení a 

rozvoj regionální identity v rámci MAP I, o nadčasovou a ojedinělou záležitost, která bude 

pojata komplexně – výukové materiály včetně pracovních listů doplní interaktivní webová 

stránka s texty, dokumenty, mapami, animacemi, audio a video ukázkami, fotodokumentací 

apod. určená pro výuku učitele a žáky; součástí „balíčku“ jsou i následné exkurze po 

významných lokalitách na Hlučínsku pro žáky 1. a 2. stupně ZŠ a děti navštěvující DDM 

v Hlučíně.  

Dle slov pana Lokoče se aktuálně, kromě samotné přípravy výukových materiálů, řeší 

i systém přihlašování škol na jednotlivé exkurze, závěrem své řeči dodal, že bude v rámci 

dané aktivity hrazena doprava i vstupné. Pan Jiří Neminář využil prostor k předání informace, 

že bude Muzeum Hlučínska v Hlučíně realizovat od září nový vzdělávací program, který se 

zaměří na téma „město“ – prostřednictvím konkrétního modelu města budou návštěvníkům 

přiblíženy základní (obecné) charakteristiky města, urbanismus a městská struktura. 

V případě další z představovaných aktivit, konkrétně té týkající se návštěvy vědeckých center 

a parků, bylo spolu s věcnou manažerkou KAP, paní Marií Chlebusovou, zmíněno, že rovněž 

projekt OKAP (Odborné, kariérové a polytechnické vzdělávání) nabídne možnost 

interaktivních vzdělávacích programů v Science Centre Světa techniky - tyto budou otevřené 

všem školám v Moravskoslezském kraji. 

Závěrem byl otevřen prostor pro diskuzi, v níž bylo znovu zmíněno, že se veškeré 

představené aktivity mohou v průběhu realizace případně změnit, přičemž aktuálně 

prezentovaný rozsah je rovněž odvislý od vyjádření hodnotitelů k podané žádosti 

a konečného slova hodnotící komise. V tomto ohledu podotkla paní Renata Kubáňová 

z NIDV, že v případě, kdy bylo stran hodnotící komise přistoupeno ke krácení finančních 

prostředků, se jednalo zejména o krácení na lektorném a krácení úvazku či hodinové sazby 

hlavních manažerů.  

H. Paverová v závěru poděkovala všem za účast na dnešním zasedání ŘV a popřála klidný 

konec školního roku a pohodové letní prázdniny! 
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Usnesení z 1. zasedání Řídícího výboru MAP II 

 
Řídící výbor MAP II na svém prvním zasedání dne 14. 6. 2018 v Hlučíně po projednání všech 
částí stanoveného programu přijímá toto usnesení: 
 
Jednohlasně schvaluje: 
1. Jednací řád Řídícího výboru projektu Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko východ II 
2. Statut Řídícího výboru projektu Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko východ II 
3. Organizační strukturu MAP II 
4. Předsedu Řídícího výboru MAP II, kterým se stal p. Miroslav Všetečka 
5. Aktualizovanou verzi Strategického rámce MAP do roku 2023 pro Hlučínsko východ, 

včetně: 
a. Souhrnu investičních priorit (Přílohy 1 a 4 Strategického rámce) v aktuálním 

znění 
b. Souhrnu neinvestičních priorit (Přílohy 2, 3 a 5 Strategického rámce) 

v aktuálním znění  
 
 
 
 
 
V Hlučíně  Dne 14. 6. 2018 
 
 

       
 Mgr. Miroslav Všetečka v.r. 

                                                                       ……………………………………………….. 
Mgr. Miroslav Všetečka 

Předseda Řídícího výboru MAP pro Hlučínsko východ II 
 
 

 
 


